

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ  
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁၂။ )  
၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၃ ရက်  
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

**အပိုင်း ၁**

**အမည်နှင့်စတင်အကျိုးသက်ရောက်သည့်နေ့ရက်**

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရ အသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

**အပိုင်း ၂**

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စု  
တရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်  
ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

**အခန်း (၁)**

**ရငွေများနှင့်သုံးငွေများ**

၂။ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ်၊  
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်၊  
ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းများကို  
ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်၍ ရသော ရငွေများကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့  
ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန်ရှိသော သုံးငွေများကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲရမည်။

၃။ (က) နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုတရား  
လွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု  
ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ  
အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ၏ ရငွေနှင့်

သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား(၁)၊ (၂)၊ (၃)နှင့် (၄)တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ပြုရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးအား လွှဲအပ် ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံ ခန့်ခွဲရာတွင် လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့် ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဃ) ဇယား(၁)နှင့်(၃)တို့တွင် ဖော်ပြလျာထားသော ရငွေများအနက် ပြည်ပအကူအညီရငွေ၊ ချေးယူရငွေတို့သည် လျာထားသည်ထက် ပိုမိုရရှိလျှင် ယင်းသို့ ပိုမိုရရှိသော ငွေများဖြင့် ဆက်နွယ်ထားသည့် လုပ်ငန်းအသုံးစရိတ်များကြောင့် ဇယား(၂)နှင့် (၄)တို့တွင် ဖော်ပြ ခွင့်ပြုထားသောသုံးငွေများထက် ပိုမိုသုံးစွဲရန် လိုအပ်ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့က စိစစ်သုံးသပ်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းသို့ ချေးယူသုံးစွဲသည့် ငွေသည် ပုဒ်မ ၁၁ တွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ငွေထက် မပိုစေရ။ ထိုသို့ပြည်ပမှ အကူအညီရငွေ၊ ချေးယူရငွေများကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာမှ ကျပ်ငွေဖြင့် ကျခံသုံးစွဲရမည့် အသုံးစရိတ်များအတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေစာရင်း တင်ပြချိန်ထက်ကျော်လွန်ပါက ပုဒ်မ ၂၀ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ သီးသန့် ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲနိုင်သည်။

၄။ (က) နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ရငွေများကို စီမံ ကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် ဤဥပဒေအရ လျာထားသော ရငွေတို့ ထက်တိုး၍ ဖြစ်စေ၊ လျော့၍ဖြစ်စေ ရသော ရငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေ စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

- (ခ) နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုတရား၊ လွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ(ဃ) အရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ် အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။
- (ဂ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ဤဥပဒေ၏ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ဃ)အရ ပိုမိုသုံးစွဲရန် ခွင့်ပြုသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြ အတည်ပြုချက် ရယူရမည်။

၅။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့က လူမှုဖူလုံရေးရန်ပုံငွေနှင့် အလုပ်တွင်ထိခိုက်မှု အကျိုးခံစားခွင့် ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ရပ်တည်၍၊ ထိုရန်ပုံငွေတို့မှ အကျိုးခံစားခွင့်များ ပေးရာတွင် လုံလောက်မှု မရှိ၍ တောင်းခံလာပါက ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထည့်ဝင်ခြင်း၊ ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့် ချေးငွေများ ထုတ်ချေးခြင်း၊ လူမှုဖူလုံရေး အိမ်ရာစီမံကိန်းအတွက် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ လိုအပ်သလို ထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၆။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်နှင့် ညှိနှိုင်းရရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများ အရ လိုအပ်သည့် ငွေကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ သင့်တင့်လျောက်ပတ်စွာ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ အထူးကိစ္စတစ်ရပ် အနေဖြင့် ထောက်ပံ့ခြင်း၊ လိုအပ်သည့် ချေးငွေများ ထုတ်ချေးခြင်းတို့ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

**အခန်း(၂)**

**ငွေချေးယူခြင်း**

၇။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် လုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် ဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စု၏ ရသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းပါ အသုံးစရိတ်အတွက် ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုက တာဝန်ယူသည့် ငွေချေးစာချုပ်များ သို့မဟုတ် အာမခံစာချုပ်များ ထုတ်ပေးခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့် လည်းကောင်း ပြည်တွင်းမှ

ဖြစ်စေ၊ ပြည်ပမှဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ငွေချေးယူနိုင်သည်။ ထိုသို့ ချေးငွေ ရယူသည့်အခါ သင့်သည်ထင်မြင်သည့် အတိုးနှုန်းများသတ်မှတ်၍ ပေးနိုင်သည်။ ပြန်ဆပ်ရန်၊ ပြန်ရွေးရန် သို့မဟုတ် အခြားနည်းစီမံရန် စည်းကမ်းချက်များကိုလည်း ပြုလုပ်နိုင်သည်။

၈။ ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်းက လိုအပ်ငွေများ ဖြည့်တင်းရန် အာမခံစာချုပ်များ ရောင်းချခြင်းဖြင့် ရယူခဲ့ သည့် ချေးငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အချိန်ကျရောက်သောအခါ ပေးဆပ်ခြင်းကို အာမခံစာချုပ် အသစ် များဖြင့် လဲလှယ်နိုင်သည်။

၉။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် လုပ်ငန်းစီမံချက် တစ်ရပ်ရပ်အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရဌာနတစ်ခုခုအား ပြည်ပမှငွေချေးယူခွင့် ပြုနိုင်သည်။ ပြည်ပမှ ရရှိသော ချေးငွေများကို နိုင်ငံတော်နှင့်အကျိုးတူ ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများသို့ သင့်လျော်သော စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ပြန်လည်ထုတ်ချေးခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၁၀။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ဤအခန်း(၂)ပါ ကိစ္စရပ်များအားလုံးကို ဖြစ်စေ၊ အချို့ကို ဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား လုပ်ပိုင်ခွင့် အပ်နှင်းနိုင်သည်။

(ခ) ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဤအခန်း (၂)အရ ငွေချေး ယူသော ကိစ္စများအတွက် နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား အာမခံချက်ပေးနိုင်သည်။

၁၁။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ရက်နေ့တွင် ကုန်ဆုံးသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ဤအခန်း(၂) အရ ငွေချေးစာချုပ်များ ချုပ်ဆိုပြီးနောက် အမှန်တကယ် ချေးယူလက်ခံရရှိသည့်ငွေ စုစုပေါင်းသည် ကျပ်သန်းပေါင်း သုံးဆယ့် ခြောက်သိန်းထက် မပိုစေရ။

**အပိုင်း ၃**

**နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ**

**အခန်း(၁)**

**ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ**

၁၂။ (က) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် စီးပွားရေးဆန်ဆန် ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး နှင့် မိမိတို့၏ ငွေကြေးအင်အားအပေါ် မိမိတို့ ရပ်တည်နိုင်ရေးနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် အဖွဲ့အစည်းများအလိုက် ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှု၊ ဆောင်ရွက်မှု နှင့် ကုန်သွယ်မှု လုပ်ငန်းများအလိုက် လိုအပ်သည့် သာမန် အသုံးစရိတ်အောက်ရှိ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်း အသုံးစရိတ်ကို ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်ဝန်ကြီးဌာန၏

သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ လုပ်ငန်းသုံး ရင်းနှီးငွေအဖြစ် မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ လုပ်ငန်းသုံး ရင်းနှီးငွေကို မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် မလုံလောက်ပါက မြန်မာနိုင်ငံတော် ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမှ ငွေချေးယူ သုံးစွဲ နိုင်သည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် ပုဒ်မ ၁၂(က) တွင် ပါရှိသည့် သာမန် အသုံးစရိတ်များမှ အပ အခြားသာမန် အသုံးစရိတ်၊ ပြည်ပသို့ ကြွေးမြီပြန်လည် ပေးဆပ်ရန် အသုံးစရိတ်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်များကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

၁၃။ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ငွေအဝင်နှင့် အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန် အလို့ငှာ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းတွင် ဖော်ပြရမည်။

၁၄။ (က) ဇယား(၅)နှင့် (၆)တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် ရငွေများနှင့် သုံးငွေများသည် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက စီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားသော ငွေများ ဖြစ်သည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန် ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား(၅)နှင့်(၆) တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲ ဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ပြုရမည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာ တွင် လည်းကောင်း၊ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

**အခန်း(၂)**

**နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပတ်သက်၍**

**ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ**

၁၅။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် စီးပွားရေးဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်ရမည့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများအား သတ်မှတ်ပေးရမည်။

(ခ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်း လိုအပ်ချက်အရ ဤဥပဒေ၏ ဇယား(၅)တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများတိုးခြင်း၊

လျော့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ဤဥပဒေ၏ ဇယား(၆)အရ ခွင့်ပြုထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ သာမန်သုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီ သုံးငွေများတွင် ငွေများ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် လုပ်ငန်း စီမံကိန်းများ ပြောင်းလဲခြင်းမပြုဘဲ မူလလုပ်ငန်းစီမံကိန်း တစ်ခုစီအတွင်း ငွေများပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း စိစစ်သုံးသပ်၍ ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် လည်းကောင်း ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော ပြောင်းလဲခြင်း များကို အမှန်စာရင်းများတွင် လည်းကောင်း ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ဂ) သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီ သုံးငွေများကို အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်း သုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်း တစ်ခုမှ အခြားလုပ်ငန်း စီမံကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော ငွေများပြောင်းလဲခြင်းကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း အနီးစပ်ဆုံး ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြ၍ ခွင့်ပြုချက် ရယူပြီး ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

(ဃ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများအား လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေကိုလည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများ အတွက် လိုအပ်သည့် ငွေကိုလည်းကောင်း၊ ထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ရယူဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

(င) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်

သို့ ထည့်ဝင်ရမည့်ငွေကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ပေးရမည်။

- (စ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော် ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေကိုလည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် ငွေကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမှ ချေးယူနိုင်ရန် ငွေပမာဏကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဆ) ပုဒ်မခွဲ (စ)ပါ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းဆိုသည့် စကားရပ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမပါဝင်စေရ။
- (ဇ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ(စ)ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား အပ်နှင်းနိုင်သည်။

**အခန်း(၃)**

**နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ**

- ၁၆။ (က) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား(၅)နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းများကို စီမံခန့်ခွဲရမည်။
- (ခ) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ဇယား(၅)တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများတိုးခြင်း၊ လျော့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ဇယား(၆) အရ ခွင့်ပြုထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ သာမန်သုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီ သုံးငွေများတွင် ငွေများပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ ပြောင်းလဲခြင်းမပြုဘဲ မူလလုပ်ငန်း စီမံကိန်း တစ်ခုစီအတွင်း ငွေများ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများကို အစိုးရဌာန အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုမှ အခြားဌာန အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုမှ အခြားလုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စု

အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

- (ဃ) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ပုဒ်မ ၁၅ ပုဒ်မခွဲ(စ)အရ ငွေချေးယူ လိုလျှင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးသည့်ငွေထက် မကျော်လွန်ဘဲ ချေးယူနိုင်သည်။

**အခန်း(၄)**

**ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သော**

**နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ**

- ၁၇။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက် သော နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအား သတ်မှတ်ပေးရမည်။ ထိုသို့ သတ်မှတ်ပေးခြင်းကို အနီးစပ်ဆုံး ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အကျိုး အကြောင်းဖော်ပြချက်နှင့်အတူ အစီရင်ခံရမည်။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သည့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် စီးပွားရေးဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် မိမိတို့၏ ငွေကြေး အင်အားအပေါ် မိမိတို့ရပ်တည်ဆောင်ရွက်ကြရမည်။
- (ဂ) ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ငွေအဝင်နှင့် အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန် အလို့ငှာ နိုင်ငံတော်၏ ရသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းတွင် ဖော်ပြရမည်။
- ၁၈။ (က) ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးသည် ဇယား (၇)နှင့် (၈)တို့တွင် မိမိနှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က)ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ် ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။
- (ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်၊ ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်



သော နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့ ထည့်ဝင်ရမည့် ငွေကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ပေးရမည်။

- ၁၉။ (က) ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား(၇)နှင့် (၈)တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများနှင့်သုံးငွေများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက် ဖြင့် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်း ပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများအား လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်သော်လည်းကောင်း လိုအပ်သည့် ငွေများကို မြန်မာနိုင်ငံတော် ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမှ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ချေးယူနိုင်ရန် ငွေပမာဏကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

**အပိုင်း ၄**

**သီးသန့်ရန်ပုံငွေ**

- ၂၀။ (က) နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ၊ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား(၄) စာတိုင်(၄)တွင် ဖော်ပြထားသော သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲခြင်းကို အောက်ပါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ သာလျှင် ဆောင်ရွက်ခွင့် ရှိသည်-
  - (၁) ကြိုတင် မမျှော်မှန်းနိုင်သော သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအတွက် အသုံးစရိတ် ဖြစ်ခြင်း၊
  - (၂) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း မသုံးစွဲလျှင် မဖြစ်သည့် အထူးကိစ္စရပ်ဖြစ်ခြင်း၊
  - (၃) တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများအရ ခေါင်းစဉ်လွှဲပြောင်းကျခံရန် မဖြစ်နိုင်ခြင်း သို့မဟုတ် ခေါင်းစဉ်လွှဲပြောင်း ကျခံရန်အတွက် ရန်ပုံငွေ မရှိခြင်း။
- (ခ) သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲခြင်းကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အရသာ ခွင့်ပြုရမည်။

(ဂ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း ကျိုးကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ အနီးကပ်ဆုံး ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရမည်။

**အပိုင်း ၅**

**တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ**

၂၁။ တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာငွေအပေါ် ရပ်တည်၍ လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

၂၂။ (က) တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား(၉)နှင့် (၁၀) တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲ ဖော်ပြ ထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့်သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ပြုရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က) ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ် ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်၊ ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၃။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား(၉)နှင့် (၁၀)တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများကို ပြောင်းလဲပေး နိုင်သည်။ ထိုသို့ ငွေများပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် လည်းကောင်း ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင်လည်းကောင်း ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုး အကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များအား လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရန် သော်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်သော်လည်းကောင်း လိုအပ်သည့် ငွေကို ထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အတည်ပြု ချက်ဖြင့် ရယူဆောင်ရွက်ခွင့် ပြုနိုင်သည်။

၂၄။ တပ်မြို့စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်သော တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်၊ ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက် များအရ ခွင့်ပြုထားသော အခွန်အကောက်အမျိုးအစားများကိုသာ ကောက်ခံနိုင်သည်။

**အပိုင်း ၆**

**နေပြည်တော်ကောင်စီ**

၂၅။ နေပြည်တော်ကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရမည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်၍ရသော ရငွေများကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန်ရှိသော သုံးငွေများကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူ သုံးစွဲရမည်။

၂၆။ (က) နေပြည်တော်ကောင်စီ၏ ရငွေနှင့်သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးသည် ဇယား(၁၁) တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ပြုရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ် ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်၊ ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၇။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နေပြည်တော်ကောင်စီ၏ လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၁၁) တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများကို ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

**အပိုင်း ၇**

**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

၂၈။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီသည် မိမိ၏ ဘဏ္ဍာငွေအပေါ် ရပ်တည်၍ လုပ်ငန်း များကို မိမိ၏ ဘဏ္ဍာငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက် ရယူရမည်။

၂၉။ (က) နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ရငွေနှင့်သုံးငွေအတွက် တာဝန်

ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၁၂) နှင့်(၁၃) တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့်ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ပြုရမည်။

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ် ဆောင်ရွက် စေနိုင်သည်။
  - (ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၃၀။ (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်း အရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၁၂) နှင့် (၁၃) တို့တွင်ဖော်ပြထားသော ငွေများကို ပြောင်းလဲ ပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ငွေများပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေ စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုး အကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။
- (ခ) ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သည် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီအား လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်သော် လည်းကောင်း လိုအပ် သည့်ငွေကို ထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့်ရယူဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၃၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသည် မိမိနှင့် သက်ဆိုင်သော တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက် များအရ ခွင့်ပြုထားသော အခွန်အကောက်အမျိုး အစားများကိုသာ ကောက်ခံ နိုင်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) သိန်းစိန်  
 နိုင်ငံတော်သမ္မတ  
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်





၈	ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့	ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ			၁၇.၆၃၀								၁၇.၆၃၀
၉	နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး	နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ			၀.၀၀၅								၀.၀၀၅
	<b>ပေါင်း</b>				<b>၈၀.၆၀၅</b>			<b>၀.၁၅၃</b>					<b>၈၀.၇၅၈</b>

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့နှင့်  
နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥဒေဆိုင်ရာရုံး

ဇယား (၂)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ									
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံး ငွေရင်းသုံးငွေ	ကြေးငြိ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း	
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ				
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	နိုင်ငံတော်သမ္မတ	နိုင်ငံတော်သမ္မတသို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သမ္မတကတာဝန်ပေးသူ	၁၀၃၂၁.၄၁၈		၇၄၇.၈၇၁	၂၆၃၆၆.၁၉၈						၃၇၄၃၅.၄၈၇
၂	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့	နိုင်ငံတော်သမ္မတသို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သမ္မတကတာဝန်ပေးသူ	၁၂၇၇.၃၂၂			၁၁၄.၄၄၉						၁၃၉၁.၇၇၁
၃	လွှတ်တော်	လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသို့မဟုတ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကတာဝန်ပေးသူ	၁၄၀၂၄.၄၄၂			၄၅၃၃၄.၂၉၀						၅၉၃၅၈.၇၃၂
၄	ပြည်ထောင်စု	ပြည်ထောင်စု	၁၁၉၄.၈၄၃			၉၉.၀၂၀						၁၂၉၃.၈၆၃



	တရား လွှတ်တော်ချုပ်	တရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ									
၅	ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်	ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၃၀၅.၂၀၂			၄၆.၉၉၅					၁၃၅၂.၁၉၇
၆	ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်	ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၇၈၃.၀၃၁			၅၅၉.၉၆၄					၂၃၄၂.၉၉၅
၇	ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်	ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၃၂၄၂.၂၀၅			၉၄၆.၆၃၂					၄၁၈၈.၈၃၇
၈	ပြည်ထောင်စု	ပြည်ထောင်စု	၅၅၅၁.၉၉၂			၁၉၉၁.၃၈၇					၇၅၄၃.၃၇၉

	ရာထူးဝန်အဖွဲ့	ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ									
၉	နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး	နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံး ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၄၄၅.၇၂၈			၁၉.၃၆၂					၄၆၅.၀၉၀
	ပေါင်း		၃၉၁၄၆.၁၈၃		၇၄၇.၈၇၁	၇၅၄၇၈.၂၉၇					၁၁၅၃၇၂.၃၅၁















၂၃	စက်မှု	၎င်း			၁၃၃၂.၉၆၆			၁၁၅၅ ၀.၀၀၀	၇၂၀.၀ ၀၀				၁၃၆၀၂.၉၆၆
၂၄	စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေး	၎င်း			၄၂၅၇. ၈၆၂			၅၆၄၉. ၆၃၀	၂၂၅၀. ၀၀၀		၂၂၈.၅၀၃		၁၂၃၈၅.၉၉၅
၂၅	အားကစား	၎င်း			၄၈.၅၂ ၅			၀.၂၀၀	၅.၀၀၀				၅၃.၇၂၅
၂၆	ပညာရေး	၎င်း			၁၁၃၀၁ .၇၄၈				၂၇၄၃. ၂၉၉				၁၄၀၄၄.၉၇၇
၂၇	ကျန်းမာရေး	၎င်း			၁၁၄၄၅ .၄၁၃			၃.၁၀၀	၁၁၄၁၅ .၉၀၉				၂၂၈၆၄.၄၂၂
၂၈	သတ္တုတွင်း	၎င်း			၂၃၁၁. ၆၀၀								၂၃၁၁.၆၀၀
၂၉	ယဉ်ကျေးမှု	၎င်း			၃၂၃၈. ၆၄၅								၃၂၃၈.၆၄၅
၃၀	ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်	၎င်း			၁၀၀၅၆ .၀၅၈	၁၃၂ ၂.၃၃ ၂				၆၆၄၇.၉ ၇၆			၁၈၀၂၆.၃၆၆
၃၁	အမျိုးသားစီမံ ကိန်းနှင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု	၎င်း			၈၆၁၇. ၁၈၄			၂၅၀.၄ ၀၀					၈၆၆၇.၅၈၄
၃၂	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း			၂၁၀၈၂ .၄၀၉			၄၀၀၀. ၀၀၀	၁၆၀၀. ၀၀၀		၆၉ ၈၇ ၄.၂		၉၆၅၅၆.၆၀၉

											၀၀			
၃၃	အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေး	၎င်း			၅၀.၆၅ ၅									၅၀.၆၅၅
၃၄	ရထားပို့ဆောင် ရေး	၎င်း			၅၇၇၃. ၉၇၂									၅၇၇၃.၉၇၂
၃၅	လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး	၎င်း			၃၈.၈၁ ၀									၃၈.၈၁၀
၃၆	သိပ္ပံနှင့်နည်း ပညာ	၎င်း			၁၉၈၅. ၈၃၃			၅.၀၀၀	၁၃၂.၀ ၀၀					၂၀၂၂.၈၃၃
၃၇	ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်း	၎င်း			၂၂၃၆၆ .၆၆၀									၂၂၃၆၆.၆၆၀
၃၈	ပင်စင်လစာငွေ များနှင့် ဆုငွေများ	၎င်း			၅.၄၀၀									၅.၄၀၀
၃၉	ဆုငွေများနှင့် တစ်လုံးတည်း ပင်စင်ငွေများ	၎င်း												
	ပေါင်း		၂၆၀၈၄၆၃.၄၇၁	၉၄၈၇၃၄.၀၆၀	၄၃၂၀၅ ၄.၄၂၁	၄၈၅ ၀.၂၃ ၉		၃၇၇၅ ၂.၈၃၀	၇၄၁၄၆. ၄၉၄	၆၆၄၇.၉ ၇၆	၁၃၁ ၀၃၆ .၁၅ ၃	၁၅၁၆.၅၀၂		၄၁၅၅၂၀၂.၁၄၆

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ဦးစီးဌာနများ

ဇယား (၄)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ								
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ရင်းနှီးငွေ			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂
၁	ပြည်ထဲရေး	နိုင်ငံတော်သမ္မတသို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သမ္မတကတာဝန်ပေးသူ	၁၆၄၆၅၇.၁၅၅	၄.၄၅၅	၅၃.၁၂၉	၇၉၂၃၄.၀၄၇		၃၃.၀၉၁			၂၄၃၉၈၁.၈၇၇
၂	ကာကွယ်ရေး	၎င်း	၁၁၇၇၂၄၄.၄၈၆	၃၄.၉၁၅		၁၀၆၇၃၆၅.၆၀၃		၁၈၉.၃၉၈			၂၂၄၄၈၃၄.၄၀၂
၃	နယ်စပ်ရေးရာ	၎င်း	၁၄၇၂၁.၃၁၂	၇၆.၀၈၂	၂၇၅၈၂.၉၁၁	၂၂၃၀၆၅.၁၉၀		၇၇၉.၀၆၃			၂၆၆၂၂၄.၅၅၈
၄	နိုင်ငံခြားရေး	၎င်း	၃၅၅၂၂.၇၄၁		၄၃၉၀.၁၂၀	၁၇၄၁၁.၀၉၉					၅၇၃၂၃.၉၆၀
၅	ပြန်ကြားရေး	၎င်း	၁၄၀၁၄.၈၇၄			၃၇၂၈၁.၂၉၈					၅၁၂၉၆.၁၇၂
၆	သမ္မတရုံး	၎င်း									
၇	သာသနာရေး	၎င်း	၆၂၄၀.၆၄၇		၃၆၈၃.၃၅၇	၁၆၁၅.၂၀၀					၁၁၅၃၉.၂၀၄
၈	သမဝါယမ	၎င်း	၂၄၂၀.၉၁၂			၁၇၁၅.၁၉၈					၄၁၃၆.၁၁၀
၉	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်း	၎င်း	၁၇၉၇၀၄.၀၁၃	၁၂၅၂.၅၃၁	၇၆.၁၁၈	၂၃၂၅၆၅.၆၁၀		၅၆၈၀.၀၅၃			၄၁၉၂၇၈.၃၂၅
၁၀	မွေးမြူရေးနှင့်	၎င်း	၄၈၀၆.၉၃၃		၁၀၂.၉၅၅	၁၇၉၅.၇၆၅					၆၇၀၅.၆၅၃

	ရေလုပ်ငန်း									
၁၁	ဆက်သွယ် ရေးသတင်း အချက် အလက် နည်းပညာ	၎င်း	၂၇၅.၇၉၀		၁၄၁.၃၉၃	၁၉၇၀.၇၇၁				၂၃၈၇.၉၅၄
၁၂	ပို့ဆောင်ရေး	၎င်း	၁၀၈၈၄.၇၈၂	၉၉၉.၀၀၀	၁၂၇.၆၈၀	၄၃၃၃၀.၀၇၅				၅၅၃၄၁.၅၃၇
၁၃	ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး နှင့် သစ်တောရေးရာ	၎င်း	၁၀၈၅၄.၉၁၂		၂၃၆.၄၉၂	၃၇၉၇.၄၄၄				၁၄၈၈၈.၈၄၈
၁၄	လျှပ်စစ် စွမ်းအား	၎င်း	၁၇၃၀၄.၀၉၂	၄၅၂၃.၀၈၂		၁၅၄၆၆၇.၃၅၄	၃၀၈၈၀.၄၅ ၀	၈၂၉.၆၀၆		၂၀၈၂၀၄.၅၈၄
၁၅	လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အား	၎င်း	၂၄၄၀၀.၁၉၇			၂၄၆၃.၃၃၁				၂၆၈၆၃.၅၂၈
၁၆	စွမ်းအင်	၎င်း	၃၈၅.၈၁၈			၄၁.၉၇၁				၄၂၇.၇၈၉
၁၇	စက်မှု	၎င်း	၄၂၃၃.၀၀၉			၂၄၇၈.၄၁၉				၆၇၁၁.၄၂၈
၁၈	စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေး	၎င်း	၆၇၉၂.၆၅၈	၃.၂၁၆	၄၉၆.၉၇၀	၂၆၅၀.၇၃၅			၁၀၄၁၀.၂၈၉	၂၀၃၅၃.၈၆၈
၁၉	အားကစား	၎င်း	၃၆၀၁၈.၅၆၄		၁၀၉၈.၀၀၀	၉၉၇၁၅.၇၇၈				၁၃၆၈၃၂.၃၄၂
၂၀	ပညာရေး	၎င်း	၆၈၅၃၇၅.၃၄၀		၆၇.၂၉၃	၂၂၂၅၃၃.၉၉၁				၉၀၇၉၇၆.၆၂၄
၂၁	ကျန်းမာရေး	၎င်း	၃၀၃၀၅၄.၂၁၃		၁၀၂၃.၃၂၈	၁၉၅၂၂၈.၇၆၂				၄၉၉၃၀၆.၃၀၃
၂၂	သတ္တုတွင်း	၎င်း	၂၃၀၁.၂၀၁			၁၄၅.၉၆၇				၂၄၄၇.၁၆၈



၃၃	ဆုငွေများနှင့် တစ်လုံးတည်း ပင်စင်ငွေများ	၎င်း	၅၀၅၀၀.၅၀၀							၅၀၅၀၀.၅၀၀
၃၄	သီးသန့် ရန်ပုံငွေ	ဤ ရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲခွင့် ရရှိသောဇယား၊ (၁)၊ (၂)၊ (၃) နှင့် (၅) တို့တွင် ဖော်ပြ ထားသောတာဝန်ခံ သို့မဟုတ် အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ် က တာဝန်ပေးသူ	၁၀၀၀၀၀.၀၀၀							၁၀၀၀၀၀.၀၀၀
၃၅	ကချင် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	နိုင်ငံတော် သမ္မတသို့မဟုတ် နိုင်ငံတော် သမ္မတက တာဝန်ပေးသူ			၂၈၇၉၂.၃၂၉					၂၈၇၉၂.၃၂၉
၃၆	ကယား ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၁၃၆၀၆.၈၇၉		၁၃၈.၇၃၂			၁၃၇၄၅.၆၁၁
၃၇	ကရင် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၁၆၃၈၉.၉၂၁		၂၄၅.၇၁၁			၁၆၆၃၅.၆၃၂
၃၈	ချင်းပြည်နယ်	၎င်း			၃၁၂၃၆.၉၂၄		၁၈၅၆.၅၃၀			၃၃၀၉၃.၄၅၄

	အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ									
၃၉	စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၅၈၉၂၃.၃၉၄		၁၁၇.၉၀၂			၅၉၀၄၁.၂၉၆
၄၀	တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၂၇၃၉၉.၄၅၂					၂၇၃၉၉.၄၅၂
၄၁	ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၃၁၄၇၅.၉၀၈		၁၁.၀၉၉			၃၁၄၈၇.၀၀၇
၄၂	မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၉၂၀၀၀.၀၁၆		၁၂၃၆၃.၅၇ ၄			၁၀၄၃၆၃.၅၉၀
၄၃	မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ	၎င်း			၂၇၁၁၉.၀၈၀		၄၈၉၁.၅၃၃			၃၂၀၁၀.၆၁၃

	အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ										
၄၄	မွန်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၁၄၁၃၈.၉၅၅						၁၄၁၃၈.၉၅၅
၄၅	ရခိုင် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၄၆၇၅၈.၆၅၄						၄၆၇၅၈.၆၅၄
၄၆	ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၂၆၁၂၀.၄၉၇		၇၈၁၀.၁၈၁				၃၃၉၃၀.၆၇၈
၄၇	ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၈၆၈၂၂.၁၆၄		၄၄၃၉.၈၈၃				၉၁၂၆၂.၀၄၇
၄၈	ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ သို့ ထောက်ပံ့ ငွေ/ ချေးငွေ	၎င်း			၄၈၁၇၅.၂၅၈						၄၈၁၇၅.၂၅၈





	ဌာနလက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ													
၃	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး နှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန လက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း			၃၂၂၀၀.၀၀၀									၃၂၂၀၀.၀၀၀
၄	မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဝန်ကြီးဌာန လက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း			၂၀၃၉၃.၃၆၀									၂၀၃၉၃.၃၆၀
၅	ဆက်သွယ်ရေးနှင့် သတင်းအချက် အလက် နည်းပညာဝန်ကြီး ဌာန လက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့	၎င်း			၅၃၉၁၉၈.၀၀၀					၈၃၇၉ ၉.၀၀၀				၆၂၂၉၉၇.၀၀၀

	အစည်းများ												
၆	ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း			၃၈၄၈၈၀.၉၈၀								၃၈၄၈၈၀.၉၈၀
၇	လှုပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း			၁၂၂၉၇၅၇.၆၂ ၃			၉၀၄၀.၀၀ ၀		၇၉၇၉ ၃.၇၂၀			၁၃၁၈၅၉၁.၃၄၃
၈	စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း			၄၀၉၆၀၃၇.၅၅ ၈					၂၄၅၀ ၇၄.၇၈ ၃			၄၃၄၁၁၁၂.၃၄၁
၉	စက်မှု ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း			၂၅၉၀၅၇.၇၇၄			၅၇၇၃၄. ၁၈၈		၂၉၃၀ ၉၂.၈၇ ၃			၆၀၉၈၈၄.၈၃၅



	နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ													
	ပေါင်း				၈၀၂၉၆၁၁.၇၄ ၆			၁၂၁၂၃၅ .၅၀၇	၁၈၁၈၂.၆ ၈၃		၇၇၀၇ ၆၂.၄၉ ၁			၈၉၃၉၇၉၂.၄၂၇

နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား (၆)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အ မှတ် စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ										
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေး ငွေ	ထောက်ပံ့ ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်း သုံးငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်း များတွင် ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်း ငွေ	မိမိဘဏ္ဍာရန်ပုံ ငွေအစီအစဉ် ဖြင့်ဆောင်ရွက် မည့်လုပ်ငန်း သုံးရင်းနှီးငွေ	စုစုပေါင်း	
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးငွေရငွေ အတွက် ပေးဆပ်ငွေ					
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	
၁	ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ	နိုင်ငံတော် သမ္မတ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော် သမ္မတက တာဝန်ပေးသူ	၈၉၃၆.၆၈၈			၃၁၄၉.၃၆၁						၁၈၆၁၉.၉၈၉	၃၀၇၀၆.၀၃၈

၂	သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံ တော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း	၂၉၆.၉၄၂			၂.၉၅၁					၃.၄၇၆	၃၀၃.၃၆၉
၃	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး နှင့် ဆည်မြောင်းဝန် ကြီးဌာနလက်အောက် ရှိ နိုင်ငံတော် ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း	၂၉၈၆၇.၈၂၈			၁၈၀.၀၀၀						၃၀၀၄၇.၈၂၈
၄	မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ် ဝန်း ဝန်ကြီး ဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း	၉၃၁၈.၅၃၉			၁၄၆.၃၅၈		၂၆၃၈.၆၃၆			၇၄၇၆.၂၅၈	၁၉၅၇၉.၇၉၁
၅	ဆက်သွယ်ရေးနှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာ ဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း	၉၁၃၅၃.၇၁၁			၂၂၂၀၄၅.၆၂၇		၁၈၁၃၀.၂၉၉			၂၀၅၂၄၂.၅၈၄	၅၃၆၇၇၂.၂၂၁
၆	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် သစ်တော ရေးရာ ဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိ	၎င်း	၂၅၄၂၃၀.၂၃၆			၁၆၉.၀၅၇		၉၅၆.၂၇၂			၆၄၆၂၈.၄၁၈	၃၁၉၉၈၃.၉၈၃

	နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့အစည်းများ											
၇	လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာနလက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော် ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း	၁၅၄၂၈၆.၅၆၉			၄၁၂၁၉၅.၅၈၃		၂၉၂၈၂.၀၇၄			၁၀၄၅၁၆၆.၄၄၅	၁၆၄၀၉၃၀.၆၇၁
၈	စွမ်းအင် ဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း	၈၃၁၃၉၄.၆၅၅			၇၂၃၇၂.၉၅၉		၄၅၅၇၁၀.၇၁၁			၁၈၀၈၆၉၈.၈၆၃	၃၁၆၈၁၇၇.၁၈၈
၉	စက်မှု ဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း	၁၂၅၆၁၅.၄၃၀			၅၅၁၇၉၂.၀၉၈		၁၂၃၁၆.၈၆၉			၁၀၂၃၁၇.၂၀၆	၇၉၂၀၄၁.၆၀၃
၁၀	သတ္တုတွင်း ဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့အစည်းများ	၎င်း	၂၂၀၉၅.၆၁၆			၃၈၄.၂၈၉					၁၃၉၇၉၅.၂၆၁	၁၆၂၂၇၅.၁၆၆
၁၁	ဘဏ္ဍရေးနှင့် အခွန် ဝန်ကြီးဌာနလက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော် ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း	၆၃၈၃၇၁.၅၉၁			၁၄၉၅၀.၁၈၀						၆၅၃၃၂၁.၇၇၁
၁၂	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း	၉၅၁၃၆.၃၉၄			၂၈၄၇၈.၉၇၄		၂၃၉၅.၄၅၇			၂၄၇၈၉၇.၅၇၆	၃၇၃၉၀၈.၄၀၁

	ဝန်ကြီး ဌာနလက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော် ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့ အစည်းများ										
၁၃	ရထားပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီး ဌာနလက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော် ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း	၆၆၇၁၈.၅၆၈			၁၉၃၁၅၅.၅၆၇		၁၄၂၈၈.၉၉၃		၄၇၉၈၀.၃၀၃	၃၂၂၁၄၃.၄၃၁
၁၄	ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား လာရေးလုပ်ငန်း ဝန်ကြီး ဌာနလက် အောက်ရှိ နိုင်ငံတော် ပိုင်စီးပွား ရေးအဖွဲ့ အစည်းများ	၎င်း	၄၄၁၁.၈၄၁			၁၁၃.၇၂၉				၂၈၂၇.၅၉၀	၇၃၅၃.၁၆၀
	<b>ပေါင်း</b>		<b>၂၃၃၂၀၃၄.၆၀၈</b>			<b>၁၄၉၉၁၃၆.၇၃၃</b>		<b>၅၃၅၇၁၉.၃၁၁</b>		<b>၃၆၉၀၆၅၃.၉၆၉</b>	<b>၈၀၅၇၅၄၄.၆၂၁</b>





ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းပြင်ပမှ ဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၈)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ					အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း	
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ				
							ထုတ်ချေးငွေ				ချေးယူရငွေ အတွက် ပေးဆပ်ငွေ
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂
၁	ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ	နိုင်ငံတော် သမ္မတ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော် သမ္မတက တာဝန်ပေးသူ	၈၈၈၉.၉၄၉			၁၁၆၈၇.၈၄၃		၆၂၂.၄၁၀			၁၀၁၁၃၀.၂၀၂
	ပေါင်း		၈၈၈၉.၉၄၉			၁၁၆၈၇.၈၄၃		၆၂၂.၄၁၀			၁၀၁၁၃၀.၂၀၂



တပ်မြို့ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၁၀)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ				
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂
၁	ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ တပ်မြို့ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ	နိုင်ငံတော်သမ္မတသို့ မဟုတ်နိုင်ငံတော်သမ္မတတာဝန်ပေးသူ	၇၇၂.၂၃၃			၇၂.၉၀၀					၈၄၅.၁၃၃
	ပေါင်း		၇၇၂.၂၃၃			၇၂.၉၀၀					၈၄၅.၁၃၃

နေပြည်တော်ကောင်စီ

ဇယား(၁၁)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း	
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ					
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ				
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	နေပြည်တော်ကောင်စီ	နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ				၁၂၄၈၁၀.၃၃၆						၁၂၄၈၁၀.၃၃၆
	ပေါင်း					၁၂၄၈၁၀.၃၃၆						၁၂၄၈၁၀.၃၃၆



နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဇယား(၁၃)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း	
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ					
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ				
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ	နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေး ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၅၃၁၁.၀၃၄		၁၃၇၂၀.၁၃၀	၁၅၀၀.၀၀၀						၂၀၅၃၁.၁၆၄
	ပေါင်း		၅၃၁၁.၀၃၄		၁၃၇၂၀.၁၃၀	၁၅၀၀.၀၀၀						၂၀၅၃၁.၁၆၄